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Protokół nr 11/2022 

z posiedzenia Komisji Rozwoju 

w dniu 23 listopada 2022 r.  

 

WAK.0012.1.11.2022 

 

1. Otwarcie posiedzenia. 

 Posiedzenie otworzył Przewodniczący komisji Pan Grzegorz Kubalski, witając 

członków komisji oraz Gości. Lista obecności Radnych i Gości obecnych na posiedzeniu 

stanowi załącznik Nr 1 i Nr 2 do niniejszego protokołu.  

W posiedzeniu wzięło udział dziewięciu członków Komisji Rozwoju:  

1) Aleksandra Bednarek; 

2) Piotr Choroś; 

3) Agnieszka Borkowska; 

4) Zbigniew Garbaczewski; 

5) Izabela Kownacka; 

6) Grzegorz Kubalski; 

7) Wiesław Smoczyński; 

8) Leszek Smuniewski; 

9) Grzegorz Zbroch. 

 

 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

Proponowany porządek obrad: 

1) Otwarcie posiedzenia. 

2) Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3) Zaopiniowanie projektów uchwał będących w kompetencji komisji.  

4) Zaopiniowanie projektu budżetu Powiatu Legionowskiego na 2023 rok. 

5) Sporządzenie planu pracy komisji na 2023 rok. 

6) Przyjęcie protokołów z posiedzeń komisji w dniu: 

a) 21 września 2022 r.; 

b) 26 października 2022 r.  

7) Wolne wnioski. 

8) Zamknięcie posiedzenia. 

 

Przewodniczący komisji zapytał, czy ktoś ma jakieś wnioski do zaproponowanego porządku 

obrad. Nikt z uczestników obrad nie zgłosił uwag. 

 

W związku z brakiem zgłoszeń, Pan Grzegorz Kubalski przystąpił do jego procedowania. 

 

 

 

3. Zaopiniowanie projektów uchwał będących w kompetencji komisji.  

 

Przewodniczący komisji powiedział, że w kompetencji Komisji Rozwoju są dwa 
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projekty uchwał. Pierwszy to projekt uchwały Rady Powiatu w Legionowie zmieniającej 

uchwałę Nr 255/XXXVI/2021 Rady Powiatu w Legionowie z dnia 20 grudnia 2021 r.                

w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Legionowskiego na rok 2022. 

 

Zwrócił się z prośbą do Skarbnika Powiatu Legionowskiego o omówienie projektu uchwały. 

 

Pani Katarzyna Rembelska powiedziała, że w projekcie tej uchwały, w kompetencji Komisji 

Rozwoju są zmiany w zakresie zadań inwestycyjnych i jednego zakupu inwestycyjnego. 

Zmniejszenie planu wydatków o kwotę:  

a) 98.340,00 zł – zadanie pn. „Stworzenie siedziby Centrum Usług Społecznych 

poprzez rozbudowę budynku Starostwa Powiatowego w Legionowie wraz          

z przebudową części pomieszczeń”, w związku z faktycznymi kosztami 

opracowania programu funkcjonalno – użytkowego dla inwestycji. 

Nadmieniła, że zadanie realizowane jest w ramach Wieloletniej Prognozy 

Finansowej, a na jego realizację powiat otrzymał promesę wstępną                  

z Programu: Polski Ład;    

b) 325.000,00 zł – zaplanowane na realizację zadania majątkowego                 

pn.: „Projekt i budowa budynku na potrzeby Liceum Ogólnokształcącego        

w Stanisławowie Pierwszym w Gminie Nieporęt, w związku z faktycznymi 

kosztami realizacji pierwszego etapu prac budowlanych. Nadmieniła,              

że wpłynęła pierwsza faktura. Dodała, że powiat otrzymał pierwszą transzę 

promesy z Programu: Polski Ład, w związku z tym po stronie dochodów 

dokonywana jest zmiana do wysokości faktycznie otrzymanych środków. 

Zaznaczyła, że to zadanie również jest realizowane w ramach Wieloletniej 

Prognozy Finansowej; 

c) 54.740,00 zł – zadanie pn.: „Zakup macierzy dyskowej na potrzeby 

Starostwa Powiatowego w Legionowie”, w związku z faktycznymi kosztami 

realizacji zadania;   

 

Przewodniczący komisji podziękował za omówienie projektu uchwały i zaproponował 

dyskusję w tym temacie. 

 

W związku z brakiem zgłoszeń, przystąpił do procedury głosowania. Wynik głosowania: 

7 głosów za, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących 

 

Przewodniczący komisji potwierdził, że Komisja Rozwoju w zakresie swoich kompetencji 

zaopiniowała pozytywnie omówiony projekt uchwały. 

 

Pan Grzegorz Kubalski powiedział, że drugim projektem uchwały, będącym w kompetencji 

Komisji Rozwoju jest projekt uchwały Rady Powiatu w Legionowie zmieniającej uchwałę      

w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Powiatu Legionowskiego na lata 

2022 – 2040.  

 

Zwrócił się z prośbą do Skarbnika Powiatu Legionowskiego o omówienie projektu uchwały. 

 

Pani Katarzyna Rembelska powiedziała, że ten projekt uchwały jest konsekwencją 

podjętych przez Zarząd Powiatu uchwał w terminie 27.10. – 08.11.br. oraz uwzględnia 

zmiany zawarte w projekcie uchwały budżetowej, która została przed chwilą omówiona.  

 

Nadmieniła, że w zakresie załącznika nr 2, dotyczącego przedsięwzięć do WPF w zakresie 
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inwestycji i zakupów, które zostały omówione w poprzednim punkcie porządku obrad 

komisji.  

 

Przewodniczący komisji podziękował za omówienie projektu uchwały i zaproponował 

dyskusję w tym temacie. 

 

W związku z brakiem zgłoszeń, przystąpił do procedury głosowania. Wynik głosowania: 

7 głosów za, przy braku głosów przeciwnych i 1 głosie wstrzymujących 

 

Przewodniczący komisji potwierdził, że Komisja Rozwoju w zakresie swoich kompetencji 

zaopiniowała pozytywnie omówiony projekt uchwały. 

 

 

 

 

4. Zaopiniowanie projektu budżetu Powiatu Legionowskiego na 2023 rok. 

 

Przewodniczący komisji zwrócił się z prośbą do Skarbnika Powiatu Legionowskiego 

o przedstawienie projektu budżetu Powiatu Legionowskiego na 2023 rok, w zakresie 

kompetencji Komisji Rozwoju. 

 

Pani Katarzyna Rembelska powiedziała, że budżet powiatu na rok 2023 przedstawia się 

następująco: 

1) dochody – ponad 145.100.000,00, w tym: 

a) dochody majątkowe – ponad 19.200.000,00 zł 

- środki w ramach promesy, którą powiat otrzyma na drugi etap budowy 

Liceum Ogólnokształcącego im. Stanisława Lema w Stanisławowie 

Pierwszym – kwota ponad 9.500.000,00 zł; 

- dotacja z Gminy Nieporęt na dofinansowanie powyższej inwestycji – kwota 

1.140.000,00 zł; 

- dwie promesy wstępne na inwestycje drogowe: Nr 1820W w Gminie 

Jabłonna – kwota 5.000.000,00 zł i Nr 1822W w Gminie Wieliszew – kwota 

3.500.000,00 zł; 

2) wydatki łączne – ponad 169.200.000,00 zł, w tym wydatki majątkowe ponad 

40.600.000,00 zł. 

Nadmieniła, że planowany wynik budżetu roku 2023 to deficyt ponad 24.000.000,00 zł, 

który zostanie pokryty przychodami z obligacji – kwota 15.600.000,00 zł, wolnymi 

środkami – ponad 430.000,00 zł oraz środkami z lokat dokonanych w latach ubiegłych – 

kwota ponad 8.000.000,00 zł. 

 

Skarbnik Powiatu Legionowskiego powiedziała, że Zarząd Powiatu w tym roku mierzył się 

z trudną sytuacją. Nadmieniła, że starał się zabezpieczyć środki na wydatki związane              

z zawartymi umowami, z kontynuacją zadań, z inwestycjami na które powiat pozyska 

środki zewnętrzne. Zaznaczyła, że sytuacja powiatów jest bardzo trudna, ponieważ z jedne 

strony muszą zmierzyć się ze znacznym spadkiem dochodów powiatowych, a z drugiej 

strony ze wzrostem wydatków na co wpływ wywiera rosnąca inflacja, do której przyczynia 

się ciągle trwająca pandemia COVID-19 oraz agresja Rosji na Ukrainę. Pani Katarzyna 

Rembelska powiedziała, że w ubiegłym roku prace nad budżetem zostały zamknięte                

z deficytem operacyjnym na poziomie ponad 470.000,00 zł, natomiast w tym roku Zarząd 

Powiatu zakończył prace na poziomie deficytu operacyjnego prawie 2.700.000,00 zł.    
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Pani Katarzyna Rembelska powiedziała, że jeżeli chodzi o wydatki w zakresie inwestycji, 

zaplanowane zostały na poziomie 40.600.000,00 zł, co stanowi prawie ¼ wszystkich 

wydatków. Nadmieniła, że środki w przyszłorocznym budżecie w pierwszej kolejności 

zaplanowano na kontynuację lub zakończenie inwestycji będących już w fazie realizacji lub 

w zakresie których została opracowana dokumentacja projektowa, w tym zadania, na które 

powiat otrzyma dofinansowania zewnętrzne. Dodała, że na bieżąco podejmowane są 

działania mające na celu pozyskanie środków zewnętrznych na realizację zadań 

inwestycyjnych w powiecie. Zaznaczyła, że dzięki staraniom Zarządu Powiatu, 

zaplanowano w przyszłorocznym budżecie środki z Rządowego Funduszu Polski Ład: 

Program Inwestycji Strategicznych w kwocie niemal 18.100.000,00 zł oraz dotacji z Gminy 

Nieporęt w kwocie 1.100.000,00 zł oraz dwie promesy wstępne na dwie inwestycje 

drogowe, co stanowi 47 %budżetu na zadania majątkowe. Kolejno nadmieniła, że powiat 

ze środków własnych sfinansuje wydatki majątkowe w kwocie ponad 21.400.000,00 zł,        

co stanowi 53 % budżetu.  

Skarbnik Powiatu Legionowskiego powiedziała, że w zakresie inwestycji drogowych 

zaplanowano kwotę 23.600.000,00 zł, z przeznaczeniem na: 

1) pierwszy etap rozbudowy drogi powiatowej Nr 1820W, tj. ul. Partyzantów              

w Chotomowie w Gminie Jabłonna – kwota 9.600.000,00 zł, w tym 5.000.000,00 

zł stanowią środki z Rządowego Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji 

Strategicznych; 

2) pomoc finansową dla Województwa Mazowieckiego na przygotowanie 

dokumentacji projektowej budowy kolejnego odcinka obwodnicy Jabłonny – 

kwota 50.000,00 zł; 

3) rozbudowę drogi powiatowej Nr 1822W w Gminie Wieliszew – kwota 

7.000.000,00 zł, w tym 3.500.000,00 zł stanowią środki z Rządowego Funduszu 

Polski Ład: Program Inwestycji Strategicznych; 

4) dokumentację projektową w zakresie rozbudowy drogi powiatowej Nr 1818W    

ul. Kościelnej na odcinku od drogi wojewódzkiej Nr 632 do drogi wojewódzkiej 

Nr 631 – kwota 225.000,00 zł; 

5) przebudowę skrzyżowania drogi powiatowej Nr 1819W ul. Jagiellońskiej z drogą 

gminną ul. J. Słowackiego na skrzyżowanie o ruchu okrężnym – kwota 

5.000.000,00 zł; 

6) budowę odwodnieni dróg powiatowych i skrzyżowań – kwota 700.000,00 zł.        

W ramach tego zadania zaplanowano budowę urządzeń odwadniających m.in. 

na drodze powiatowej Nr 1818W w 4 lokalizacjach na terenie Gminy Legionowo 

i Gminy Wieliszew oraz na drodze powiatowej Nr 1810W na skrzyżowaniu             

ul. Akacjowej i ul. Kościelnej przy OSP w Kątach Węgierskich w Gminie Nieporęt; 

7) wykonanie dokumentacji projektowej  odcinków dróg powiatowych i skrzyżowań 

- kwota 725.000,00 zł. W ramach zadania zaplanowano m.in. opracowanie 

dokumentacji projektowej na przebudowę drogi powiatowej Nr 1802W                 

na odcinku od drogi powiatowej Nr 1803 W do ul. Serockiej w Izbicy w Gminie 

Serock oraz opracowanie dokumentacji projektowej w zakresie przebudowy 

drogi powiatowej Nr 1816W od drogi wojewódzkiej Nr 632 – ul. Strużańskiej        

do drogi powiatowej Nr 1815W – ul. Izabelińskiej w Gminie Nieporęt;    

8) budowę bezpiecznych przejść dla pieszych – kwota 200.000,00 zł;. w ramach 

tego zadania zaplanowano m.in. przebudowę przejścia na drodze powiatowej     

Nr 1810W ul. Wolskiej  w Stanisławowie Drugim przy Gminnym Ośrodku Kultury 

w Gminie Nieporęt; 

9) wykonanie analizy potrzeb rozwoju sieci dróg powiatowych pod kątem 

wyznaczenia niezbędnych nowych odcinków dróg – kwota 50.000,00 zł; 



5 
 

10)  inwestycje związane z transportem i łączności – na rozwój infrastruktury 

kolejowej tj. budowę linii kolejowej Zegrze – Przasnysz (szlak „Kolei Północnego 

Mazowsza) – kwota 382.500,00 zł; 

11) inwestycje kubaturowe – kwota 12.500.000,00 zł. W ramach tych środków 

zaplanowano ponad 10.700.000,00 zł na dokończenie prac związanych                   

z inwestycją na terenie Gminy Nieporęt w zakresie budowy budynku L.O.              

w Stanisławowie Pierwszym, na opracowanie dokumentacji projektowej 

rozbudowy PZSP im. Jerzego Siwińskiego w Legionowie – kwota 200.000,00 zł, 

opracowanie dokumentacji projektowej oraz przebudowa szatni w L.O. im. Marii 

Konopnickiej w Legionowie – kwota 100.000,00 zł, stworzenie siedziby Centrum 

Usług Społecznych poprzez rozbudowę Starostwa Powiatowego w Legionowie 

wraz z przebudową części pomieszczeń – kwota 1.000.000,00 zł, opracowanie 

dokumentacji projektowej dla nowej siedziby Powiatowej Instytucji Kultury         

w Legionowie - kwota 490.000,00 zł; 

12) realizację zadań majątkowych, które wpłyną na rozwój odnawialnych źródeł 

energii – 650.000,00 zł. Środki te zostaną przeznaczone na wykonanie instalacji 

fotowoltaicznych dla budynków PZSP im. Jerzego Siwińskiego w Legionowie, 

L.O. im. Marii Konopnickiej w Legionowie oraz Domu Pomocy Społecznej 

„Kombatant” w Legionowie; 

13) w ramach realizacji zadań z zakresu bezpieczeństwa przeciwpowodziowego 

zaplanowano środki na dalsze współfinansowanie opracowania dokumentacji 

projektowej rozbudowy prawostronnego wału przeciwpowodziowego rzeki Wisły 

na odcinku Jabłonna – Nowy Dwór Maz. – kwota ok 56.000,00 zł; 

14) zakup nieruchomości w Gminie Jabłonna - kwota 2.000.000,00 zł. 

 

Przewodniczący podziękował za omówienie projektu budżetu Powiatu Legionowskiego         

na 2023 rok, w zakresie kompetencji Komisji Rozwoju i zaproponował dyskusję, w której 

kolejno udział wzięli. 

 

Pan Wiesław Smoczyński powiedział, że w jego ocenie nie równo rozkładają się nakłady     

na drogi w poszczególnych gminach. Zapytał, czy na skrzyżowaniu ul. Słonecznej                  

z ul. Przyszłość w Gminie Nieporęt będzie wykonane tylko rondo, czy cała droga? Pani 

Katarzyna Rembelska powiedziała, że zaplanowane jest wykonanie dokumentacji 

projektowej w zakresie przebudowy drogi powiatowej Nr 1816W od drogi wojewódzkiej     

Nr 632 ul. Strużańskiej do drogi powiatowej Nr 1815W ul. Izabelińskiej w Gminie Nieporęt. 

Dodała, że ma być tam wymieniona cała nakładka i wykonane chodniki. Nadmieniła,             

że również jest tam brane pod uwagę wykup gruntów nieruchomości od mieszkańców, 

ponieważ szerokość chodnika jest w tej chwili za wąska i musi zostać poszerzona. Pan 

Grzegorz Kubalski dodał, że będzie to już przedmiotem wynikającym z ustaleń 

projektowych. 

 

Pan Wiesław Smoczyński dodał, że uważa, iż kwota zaplanowana na budowę wału 

przeciwpowodziowego jest bardzo niska. 

 

Pani Katarzyna Rembelska w odniesieniu do wypowiedzi Pana Wiesława Smoczyńskiego, 

zauważyła, że jest to wyliczony procent udziału, z uwagi na to, iż uczestniczą w tym 

przedsięwzięciu również gminy. 

 

Pan Wiesław Smoczyński powiedział, że trudno jest mu opiniować budżet, biorąc pod 

uwagę tylko to, co jest w kompetencji Komisji Rozwoju, ponieważ ma uwagi odnośnie 
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projektu w części dotyczącej oświaty oraz jednostkach służących na rzecz oświaty i kultury. 

Nadmienił, że dużo środków przeznaczane jest na jednostki działające w zakresie poradni 

psychologiczno – pedagogicznej. Dodał, że jest aż siedem takich jednostek. Pan Grzegorz 

Kubalski doprecyzował, że taka jednostka powiatowa publiczna jest jedna, a pozostałe        

to są jednostki niepubliczne, a zgodnie z obowiązującymi przepisami, powiat ma obowiązek 

dotować takie jednostki. Zaznaczył, że skoro powstały na terenie Powiatu Legionowskiego, 

to najprawdopodobniej jest taka potrzeba wśród mieszkańców. 

 

Pan Wiesław Smoczyński zwrócił uwagę, że w budżecie powiatu odnotowano dochód              

z tytułu przekazanych dotacji. 

 

Pan Grzegorz Kubalski powiedział, że jest to część oświatowej subwencji ogólnej. Skarbnik 

Powiatu Legionowskiego potwierdziła.  

 

Pan Wiesław Smoczyński, powiedział, że nie odnalazł w budżecie tych środków – dotacji, 

które powiat otrzymuje z zewnątrz. 

 

Pan Grzegorz Kubalski powiedział, że dotacje nie są widoczne, ponieważ na uczniów                

i wychowanków szkół i placówek naliczana jest część oświatowa subwencji ogólnej i ona 

wpływa do powiatu. Natomiast poszczególne placówki niepubliczne, podobnie jak szkoły 

niepubliczne składają informacje w systemie informacji oświatowej o tym, jaka liczba 

uczniów i podopiecznych w nich będzie i według tych danych naliczana jest na rzecz 

powiatu część oświatowa subwencji ogólnej. Zaznaczył, że dotacja udzielana jest z budżetu 

w kwotach co do zasady takich, jakie zostały naliczone w części oświatowej subwencji.       

W związku z tym, po stronie dochodów dotacyjnych środki te nie są widoczne. 

 

Pan Wiesław Smoczyński powiedział, że uważa iż niepublicznych poradni psychologiczno – 

pedagogicznych jest dużo. 

 

Pani Agnieszka Borkowska dodała, że tych poradni i tak jest za mało. 

 

Pan Wiesław Smoczyński dodał, że wie, iż wiele osób wymaga poradnictwa w tym zakresie. 

 

Pan Zbigniew Garbaczewski powiedział, że jeżeli ktoś prowadzi fundację lub firmę                   

i prowadzi działalność w tym zakresie, to występuje o dotacje. Dodał, że w jego ocenie 

tych jednostek i tak jest za mało. 

 

Pan Wiesław Smoczyński nadmienił, że nie miałby nic przeciwko temu, że te jednostki 

powstają, ale w jego ocenie powinny być większe środki zaplanowane na działania                 

w zakresie kultury. 

 

Pani Agnieszka Borkowska powiedziała, że w odniesieniu do instalacji fotowoltaicznych, 

uważa że jest to jak najbardziej zasadne, ale chciałaby zapytać odnośnie montażu paneli 

na Domu dziennego pobytu. Ponieważ tam jest bardzo dużo drzew, czy była wykonana 

analiza i czy będzie to opłacalne?  

 

Pani Katarzyna Rembelska powiedziała, że uzyskała informację z Wydziału Inwestycji              

i Remontów, że połać dachowa jest dość duża i po wykonanej analizie, specjalista w tym 

zakresie wydał opinię, że drzewa nie muszą zostać usunięte, a instalacja będzie spełniała 

swoje zadanie.    
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Pani Agnieszka Borkowska zapytała, odnośnie skrzyżowania ul. Jagiellońskiej                           

z ul. Słowackiego w Legionowie. Czy to już jest w fazie mocno zaawansowanej? 

 

Zapytała również, co ze skrzyżowaniem ul. Jagiellońskiej z ul. Mickiewicza w Legionowie, 

czy to zadanie jest w fazie projektowania?   

 

Pani Katarzyna Rembelska powtórzyła, że ul. Jagiellońskiej z drogą gminną                             

ul. J. Słowackiego budowę skrzyżowanie o ruchu okrężnym – kwota 5.000.000,00 zł, 

zaplanowano na rok 2023. Natomiast jeżeli chodzi o skrzyżowanie ul. Mickiewicza                     

z ul. Jagiellońską, to zadanie jest zaplanowane w WPF na rok 2024 – kwota 2.000.000,00 

zł. 

 

Pan Zbigniew Garbaczewski powiedział w odniesieniu do wypowiedzi Pana Wiesława 

Smoczyńskiego, że w ostatnich latach w Gminie Nieporęt były duże nakłady na inwestycje 

drogowe. Nadmienił, że nie jest przeciwny budowie dróg w żadnej z gmin powiatu. 

 

Poprosił o potwierdzenie, że zaplanowane w projekcie budżetu 2.000.000,00 zł na wykup 

ziemi pod ewentualną budowę szkoły średniej powiatowej? Potwierdzili to Skarbnik Powiatu 

Legionowskiego i Członek Zarządu Pan Grzegorz Kubalski.  

 

Pan Zbigniew Garbaczewski w odniesieniu do instalacji fotowoltaicznych powiedział,            

że należałoby przeprowadzić analizę, czy montaż na szkołach będzie opłacalny? W jego 

ocenie korzystniej jest montować na budynku, który przez cały rok jest wykorzystywany, 

szczególnie latem, kiedy jest duże naświetlenie. Zwrócił uwagę, że szkoły w wakacje 

pracują mniej aktywnie co rodzi wątpliwości, czy zużyją tyle prądu. W ocenie Radnego 

korzystniej byłoby zainstalować fotowoltaikę w DPS i budynku Starostwa Powiatowego        

w Legionowie. 

 

Pani Katarzyna Rembelska powiedziała, że zostały wytypowane właśnie trzy jednostki 

powiatowe, które zużywają najwięcej energii. 

 

Pani Agnieszka Borkowska zapytała odnośnie instalacji w DPS, czy z tej instalacji będzie 

pozyskiwana tylko energia elektryczna, czy również ogrzewanie? 

 

Pan Grzegorz Kubalski powiedział, że tylko energia elektryczna.  

 

Pani Agnieszka Borkowska powiedziała, że Dyrektor DPS mówiła, że duże koszty ponoszone 

są w związku z ogrzewaniem. 

 

Pan Wiesław Smoczyński zwrócił się z pytaniem do Pana Grzegorza Kubalskiego, dlaczego 

Zarząd Powiatu nie wziął pod uwagę jednocześnie instalacji solarów słonecznych? 

Nadmienił, że mówił, iż solary produkują więcej energii niż fotowoltaika. 

 

Pan Grzegorz Kubalski odpowiedział, że wykonanie instalacji cieplnej opartej o solary 

wymaga również ingerencji w układ ogrzewania wewnątrz budynku, a powiat w przyszłym 

roku nie będzie miał środków na takie zadanie.  

 

Pani Izabela Kownacka odniosła się do wypowiedzi przedmówcy. Powiedziała, że w jej 

ocenie w Gminie Nieporęt było sporo inwestycji. Podziękowała, że w projekcie budżetu na 
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2023 rok jest zaplanowanych sporo inwestycji większych zarówno w Gminie Jabłonna, jak 

i w Gminie Wieliszew.  

 

Pan Grzegorz Kubalski powiedział, że bilansowanie inwestycji w poszczególnych gminach 

powiatu, należy rozumieć w ujęciu całej kadencji, a nie pojedynczego roku budżetowego. 

 

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń, Przewodniczący komisji przystąpił do procedury 

głosowania w sprawie zaopiniowania projektu budżetu Powiatu Legionowskiego na 2023 

rok, w zakresie właściwości Komisji Rozwoju. Wynik głosowania:  

 

9 głosów za, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących. 

 

Przewodniczący komisji potwierdził, że projekt budżetu Powiatu Legionowskiego na 2023 

rok, w zakresie właściwości Komisji Rozwoju został zaopiniowany pozytywnie. 

   

     

 

 

5. Sporządzenie planu pracy komisji na 2023 rok. 

 

Przewodniczący komisji przedstawił projekt planu pracy Komisji Rozwoju na 2023 

rok – stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Pan Grzegorz Kubalski zapytał, czy ktoś ma jakieś uwagi do przedstawionej propozycji 

planu pracy. Nikt nie zgłosił uwag, więc Przewodniczący komisji przystąpił do procedury 

głosowania. Wynik głosowania:  

 

9 głosów za, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących. 

 

 

 

6. Przyjęcie protokołów z posiedzeń komisji w dniu: 

 

a) 21 września 2022 r. 

Przewodniczący komisji powiedział, że na temat tego projektu protokołu 

odbyła się dyskusja na poprzednim posiedzeniu komisji. Dodał, że został on 

zmodyfikowany, zgodnie z ustaleniami i udostępniony do zapoznania. Nikt 

dotychczas nie zgłosił uwag. Zapytał, czy ktoś chciałby teraz zgłosić.              

W związku z brakiem zgłoszeń Przewodniczący komisji przystąpił do 

procedury głosowania. Wynik głosowania: 

 

8 głosów za, przy braku głosów przeciwnych i 1 wstrzymującym. 

 

Przewodniczący komisji potwierdził, że protokół nr 9/2022 z posiedzenia 

komisji w dniu 21.09.2022 r. został przyjęty. 

 

b) 26 października 2022 r. 

Przewodniczący komisji powiedział, że do protokołu nikt dotychczas nie 

zgłosił żadnych uwag. Zapytał, czy ktoś chciałby teraz zgłosić. W związku       
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z brakiem sugestii i uwag do protokołu, Przewodniczący komisji przystąpił do 

procedury głosowania. Wynik głosowania: 

 

  9 głosów za, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących. 

 

Przewodniczący komisji potwierdził, że protokół nr 10/2022 z wyjazdowego 

posiedzenia komisji w dniu 26.10.2022 r. został przyjęty. 

 

 

7. Wolne wnioski.  

 

Pan Wiesław Smoczyński ponownie poruszył temat mieszkańców Ukrainy, którzy mieszkają 

w Polsce. Zapytał Przewodniczącego komisji, czy na komisji wspólnej rządu i samorządu 

podnosił tą kwestię. 

 

Pan Grzegorz Kubalski odpowiedział, że temat został zasygnalizowany na posiedzeniu 

specjalnego podzespołu komisji wspólnej ds. sytuacji związanej z Ukrainą i jest obecnie 

analizowany od strony rządowej. 

 

Pani Izabela Kownacka zwróciła się z prośbą o usunięcie usterki na drodze -                             

ul. Niepodległości 145 – 146 w Wieliszewie. 

 

Pani Aleksandra Bednarek powiedziała, że na ostatnim posiedzeniu Komisji Rodziny, 

Zdrowia i Spraw Społecznych gościem była Dyrektor PZSiPS w Legionowie, która zgłosiła 

problem braku miejsca w placówce. Członkowie tejże komisji zwrócili się z prośbą                   

o zweryfikowanie przez Wydział Inwestycji i Remontów możliwości rozbudowy tej 

jednostki.  

 

Pan Grzegorz Kubalski powiedział, że to zostanie sprawdzone, natomiast w jego ocenie 

takiej możliwości może nie być z tego względu, że na etapie podejmowania decyzji 

odnośnie tej części, gdzie w tej chwili znajduje się poradnia były prowadzone różne analizy 

dotyczące możliwości rozbudowy i wtedy zostało ustalone, że nadbudowa na obecnie 

istniejącym budynku nie jest możliwa. 

 

Pani Aleksandra Bednarek poprosiła o informację zwrotną w tym zakresie.  

 

Pani Agnieszka Borkowska zapytała co się dzieje na skrzyżowaniu przy sklepie Lidl i Leroy 

Merlin w Jabłonnie, ponieważ są tam wyłączone lampy i w trybie ciągłym jest wyłączone 

oświetlenie. Zapytała, czy to pytanie należy skierować do Wójta Gminy Jabłonna?   

 

Pan Grzegorz Kubalski powiedział, że również zwrócił na to uwagę. Nadmienił, że z jego 

obserwacji wynika, iż rytm nie działania oświetlenia jest dość losowy, co oznacza, że być 

może jest tam problem techniczny związany z wadliwie funkcjonującym oświetleniem. 

Dodał, że to jest pytanie do władz Gminy Jabłonna. 

 

Pan Zbigniew Garbaczewski powiedział, że Gmina Jabłonna wykonuje inwestycje na drodze 

powiatowej w rejonie cmentarza. Dodał, że została tam położona eko kostka, która jest 

wypełniona kamyczkami. W tym przypadku kamienie sypią się na samochody. Nadmienił, 

że przy takich inwestycjach zalecałby, aby te wypełnienia wykonywane były z kostki 

chodnikowej.     
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Pan Grzegorz Kubalski powiedział, że również miał zgłoszenie w tej sprawie i zostało to 

przekazane. Dodał, że jest to wykonane tymczasowo, ponieważ docelowo ma zostać 

wykonane odtworzenie nawierzchni, ale wykonawca w porozumieniu z gminą to zmienił         

i tymczasowo zostało to tak zabezpieczone. Dodał, że ma jeszcze jedną wielką obawę. 

Biorąc pod uwagę zapowiadane opady śniegu i zaniżenie, które tam jest, to być może 

dojdzie do  zwiększonej śliskości nawierzchni w miejscu, gdzie jest to zagłębienie i płyta 

eko wypełniona żwirkiem/kamykami, może spowodować potencjalne zagrożenie dla 

bezpieczeństwa ruchu drogowego. 

 

Pan Zbigniew Garbaczewski powiedział, że nie jest pewien na 100 %, ale ten projekt który 

powiat ma na drogę – ul. Partyzantów w miejscu od pomnika do wiaduktu koło Straży nie 

ma kontynuacji ścieżki rowerowej. W ocenie Radnego dobrze było to wykonać. 

 

Pan Grzegorz Kubalski powiedział, że faktycznie nie będzie tam ścieżki rowerowej, ale „nie 

odważymy się wchodzić w pomnik, żeby zrobić ścieżkę rowerową”.            

 

 

 

8. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Posiedzenie komisji zamknął Przewodniczący Komisji Rozwoju Pan Grzegorz 

Kubalski. 

                                                                

 

        Przewodniczący Komisji Rozwoju 

 

Grzegorz Kubalski 

Protokół sporządziła: 

Agata Szraga 


